

# IEFPS ATEGORRI-TARTANGA GLHBI

Software librea, gogoetagai Erandion



Joan den maiatzaren 2an egin zen Erandioko Ategorri-Tartanga GLHBln software libreari buruzko gogoeta jardunaldia. Helburu nagusia ikasle eta irakasleak sentsibilizatza zen, enpresetan eta gizartean geroz eta presentzia handiagoa duen errealitatea baita, eta erakunde akademikoak sentsibilizatu nahi izan zitzuten energia gehiagoz horrelako aplikazioak dinamiza ditzaten. Lanbide heziketakoa ikaslei gehien eragiten dien hiru eremutan software mota horren ezarpena eta garapena aztertu zuten hiru adituk: hezkuntzan, enpresan eta erakundeetan.

Antonio Russo, Italiako irakasle eta programatzaile adituak, institutuen software llibrerako migrazioa posible dela agertu zigun, Europako Gizarte Funtsak finantzatutako migrazio proiektu batean zuzendari gisa duen esperientzia kontatuz. Programa horrek Bolzano eskualdeko (Italia) 23 udaletan 83 ikastetxeri baino gehiagorri eragiten dio eta 12.000 ikasle eta 1700 irakasleri baino gehiagori.

Iñigo Losadak, empresa konponbideen ezarpenean aditua denak, azaldu zigun enpresetan gero eta ohikoagoa dela aplikazio mota horren erabilera eta mundu mailako enprese liderrek (Google, Cisco, Yahoo, Akamai, Amazon...) hartzutela software askea erabiltzeko erabakia kalitate, sendotasun, segurtasun eta antzeko ezaugarriengatik.

Azkenik, Igor Blancok, Tknikako sistemen administratzailak, software libreak irakaskuntzan duen etorkizunerako aurreikuspena eta errealitatea aztertu zuen.

Ondoren izan zen eztabaidan, guztiak bat egin zuten software librearen ezarpena itzulerak gabeko errealitatea zela esanez, inbertsio gutxi behar den euskarri, formazio eta garapen enpresak sortzea ahalbidetuz, negozio auke-rak handiagotzen baititu; eta horrela, aberastasuna sortu eta dirua software nagusia garatzen duten beste herrialdeetako enprese handientzat bakarrik ez izatea eragiten baitu.

Gainera, herritarrei aldaketa teknologikoaren, informazio gizartearren eta ezagutzaren protagonistak izatea errazten die.

Azkenik, aplikazio mota horrek duen kalitatea ondo frogatuta dagoela baiezta zuten: Linux Sistema Operatiboa, Apache (Web orrien zerbitzarietan munduko liderra), Open Office, Gimp, Postfix...

Informazio gehiago hemen: [www.ierandio.net](http://www.ierandio.net)

El software libre, tema de reflexión en Erandio

El pasado 2 de mayo se celebraron en el IEFPS Ategorri-Tartanga de Erandio unas jornadas de reflexión sobre software libre. El objetivo principal era sensibilizar a profesores y alumnos sobre una realidad cada día más presente en las empresas y en la sociedad y estimular a las instituciones académicas para que dinamicen con más energía este tipo de aplicaciones.

Tres expertos analizaron el desarrollo e implantación de este tipo de software en los tres ámbitos que más afectan a los alumnos de formación profesional: el educativo, el empresarial y el institucional.

Antonio Russo, profesor italiano y experto programador, nos demostró que es posible la migración de los institutos a software libre, contándonos su experiencia como director de un proyecto de migración financiado por el Fondo Social Europeo, que afecta a más de 83 centros de enseñanza de 23 ayuntamientos de la región de Bolzano, Italia, y a más de 12.000 alumnos y 1700 docentes.

Iñigo Losada, experto en implantación de soluciones empresariales, nos explicó que en las empresas cada día es más frecuente el uso de este tipo de aplicaciones, y que empresas líderes de ámbito mundial (Google, Cisco, Yahoo, Akamai, Amazon...) han optado por utilizar software libre por sus prestaciones de calidad, robustez, seguridad, etc.

Por último, Igor Blanco, administrador de sistemas de Tknika, analizó la realidad y las expectativas de futuro del software libre en la enseñanza.

En el debate posterior, todos coincidieron en señalar que la implantación del software libre es una realidad sin retorno, porque aumenta las oportunidades de negocio al posibilitar la creación de empresas de desarrollo, formación y soporte para las que se necesita poca inversión y permitir, de esta manera, la generación de riqueza y que el dinero no se vaya solamente a las grandes empresas que, en otros países, desarrollan software propietario.

Además, facilita a los ciudadanos ser más protagonistas del cambio tecnológico y de la sociedad de la información y el conocimiento.

Por último, se argumentó que este tipo de aplicaciones tiene una calidad más que demostrada: Sistema Operativo Linux, Apache (líder mundial en servidores de páginas Web), Open Office, Gimp, Postfix...

Más información: [www.ierandio.net](http://www.ierandio.net)

